
   

Utlåtande 2015:9 RI (Dnr 328-1807/2014) 

 

 

Byggnation av ny läktare med tillhörande 

servicebyggnad på Grimsta IP 
Reviderat genomförandebeslut 
 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Fastighetsnämnden medges rätt att genomföra byggnation av en ny 

läktare med tillhörande servicelokaler på Grimsta IP till en 

sammanlagd investeringsutgift om 58,0 mnkr. 

2. Utgifterna ska rymmas inom nämndens investeringsbudget år 2015. 

 

 

 

Föredragande borgarråden Karin Wanngård och Emilia Bjuggren 

anför följande. 

 

Ärendet 

 

Projektet syftar till att anpassa Grimsta IP till Svenska Fotbollförbundets krav 

för spel i Superettan respektive Allsvenskan. För att möjliggöra detta krävs 

bland annat en läktarkapacitet på 3 000 platser med ryggstöd under tak, enligt 

Svenska Fotbollförbundets manual. Dagens läktare på Grimsta idrottsplats har 

en kapacitet på cirka 1 000 platser med ryggstöd under tak.  

Idag finns en dispens, men Brommapojkarna riskerar att få flytta sina 

matcher till Tele2 Arena om inte läktaren blir klar innan Svenska 

Fotbollförbundets dispens löper ut.  

Under 2013/2014 tog därför fastighetsnämnden på uppdrag av idrottsnämnden 

fram handlingar för byggnation tillsammans med berörd totalentreprenör. Den 



  

framräknade kalkylen visade sig då för dyr. Entreprenaden lades därför ut på 

offentlig upphandling efter sommaren år 2014. Inga anbud kom in. 

Det är nu inte möjligt att bli klar med läktaren till säsongstart år 2015. Om 

entreprenaden ska bli klar under fjärde kvartalet år 2015 för att möjliggöra spel 

år 2016, behöver byggnationen starta omgående. 

Ny läktare planeras att byggas längs Grimsta idrottsplats långsida. Den nya 

läktaren kommer att ha 2 000 sittplatser under tak och förses även med 970 

kvadratmeter servicelokaler såsom domarrum, omklädningsrum, dopingrum 

och övriga funktioner enligt Svenska Fotbollförbundets manual. Tusen platser 

finns sedan tidigare på motsatt sida. Beräknad byggtid är cirka 11 till 12 

månader från erhållet beslut, dock med ett visst beroende av vädret under 

produktionstiden. 

 

Beredning 

 

Ärendet har initierats av fastighetsnämnden och idrottsnämnden och 

remitterats till stadsledningskontoret.  

 Stadsledningskontoret konstaterar att projektet har dragit ut på tiden och 

varit föremål för beslut i idrottsnämnden sedan år 2006 och att dispensen från 

Svenska Fotbollförbundet snart löper ut. För att uppfylla avsikten med 

projektet att anpassa Grimsta IF enligt Svenska Fotbollförbundets krav är det 

därför angeläget att besluta om projektets genomförande snarast. 

 

Våra synpunkter 

 

I Stockholm ska alla erbjudas goda möjligheter att utöva idrott och motion och 

fler ska inspireras att motionera. Stadens föreningsliv fyller en viktig funktion 

både genom att skapa ett levande fritidsliv och för att långsiktigt bidra till en 

bättre folkhälsa. Ett sätt att inspirera fler till breddidrott är att visa upp en bra 

spets. Det är därför viktigt att vår anläggningspark kan möta olika typer 

av behov som stadens föreningar har. En ny läktarplats på Grimsta IP kommer 

säkerställa goda förutsättningar för en av Stockholms största fotbollsföreningar 

att kunna spela fotboll på hög nivå i sin hemmiljö. För att elitfotboll ska kunna 

spelas på Grimsta IP måste anläggningen möta de krav som ställts 

från Svenska Fotbollförbundets för spel i Superettan respektive 

Allsvenskan. Stockholm får i och med detta en utmärkt mellanstor arena för 

fotboll i Västerort. 

 

 



  

Bilaga 

Reservationer m.m. 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådens förslag. 

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Fastighetsnämnden medges rätt att genomföra byggnation av en ny 

läktare med tillhörande servicelokaler på Grimsta IP till en sammanlagd 

investeringsutgift om 58,0 mnkr. 

2. Utgifterna ska rymmas inom nämndens investeringsbudget år 2015. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Anna König Jerlmyr, Joakim Larsson 

och Cecilia Brinck (alla M) enligt följande. 

 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

 

1. Fastighetsnämnden anmodas att i samverkan med idrottsnämnden vidta 

nödvändiga åtgärder för att inrymma investeringarna på Grimsta IP inom 

tidigare beslutad ram om 47 miljoner kronor. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

När idrottsnämnden den 19 november 2013 fattade inriktningsbeslut för läktarbygget 

på Grimsta IP beslutade nämnden att investeringen ska inrymmas inom den givna 

projektbudgeten på 47 miljoner kronor, i enlighet med kommunfullmäktiges budget 

för 2014. Syftet med att idrottsnämnden begränsade projektets budget till 47 miljoner 

kronor var att inte investeringar i en elitanläggning skulle tränga undan angelägna 

breddidrottsinvesteringar. 

Vi är därför kritiska till att de föredragande borgarråden nu föreslår att 

kommunfullmäktige ska besluta om det rakt motsatta. Särskilt illavarslande är det att 

investeringsramen utökas utan att någon extern finansiering har säkrats. Konsekvensen 

av vänstermajoritetens beslut riskerar därmed i praktiken att bli att idrottsnämnden 

måste omdisponera medel inom ram. Vår uppfattning är därför att fastighetsnämnden 

och idrottsnämnden ska vidta erforderliga åtgärder för att säkerställa att 

investeringarna på Grimsta IP ryms inom tidigare beslutad ram.  

Vidare vidhåller vi vår uppfattning att Svenska Fotbollförbundets (SvFF) nya 

arenamanual ställer orimliga krav på hur kommunerna ska disponera skattemedel för 

idrottsinvesteringar. SvFF motiverar de nya arenakraven med att man vill ha 

attraktivare arenor som närmar sig de internationella kraven. Sedan 2013 har inte 

mindre än två arenor av högsta internationella klass invigts i Stockholms län, varav en, 

Tele2 Arena, i Stockholms stad. SvFF har själva valt att definiera attraktiva arenor 



  

utifrån teknik och komfort medan många klubbar och föreningar istället definierar en 

attraktiv arena i termer av en god stämning och en välfylld arena. 

I detta läge hade det varit klädsamt om SvFF hade haft en flexibel inställning till 

kraven på Grimsta IP. Staden har redan genomfört större investeringar på 

idrottsplatsen för att möta de tidigare uppsatta kraven från SvFF. Därmed klarar 

Grimsta IP både planens kvalitet, TV-belysning och grundläggande säkerhetskrav. 

Bortsett från kostnaden som sådan innebär en prioritering av elitidrottens 

anläggningar att breddidrottsanläggningar får stå tillbaka. Det är en orimlig 

prioritering av offentliga medel och strider mot målen i stadens idrottspolitiska 

program. Vi förväntar oss att vänstermajoriteten – som också står bakom det 

idrottspolitiska programmet – lever upp till de idrottspolitiska målsättningar som det 

råder politisk enighet kring och framöver prioriterar breddidrotten. Dessvärre kan vi 

konstatera att så inte är fallet i detta ärende. 

 

Stockholm den 28 januari 2015 

På kommunstyrelsens vägnar: 

K A R I N  W A N N G Å R D  

 

Emilia Bjuggren 

Kerstin Tillkvist 

 
Reservation anfördes av Anna König Jerlmyr, Cecilia Brinck, Regina Kevius, 

Dennis Wedin och Johanna Sjö (alla M) med hänvisning till Moderaternas 

reservation i borgarrådsberedningen. 

 
Ersättaryttrande gjordes av Karin Ernlund (C) och Erik Slottner (KD) med 

hänvisning till Moderaternas reservation i borgarrådsberedningen. 

 

  



  

Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

Projektet syftar till att anpassa Grimsta IP till Svenska Fotbollförbundets krav 

för spel i Superettan respektive Allsvenskan. För att möjliggöra detta krävs 

bland annat en läktarkapacitet på 3 000 platser med ryggstöd under tak, enligt 

Svenska Fotbollförbundets manual. Dagens läktare på Grimsta idrottsplats har 

en kapacitet på cirka 1 000 platser med ryggstöd under tak.  

Idag finns en dispens, men Brommapojkarna riskerar att få flytta sina 

matcher till Tele2 Arena om inte läktaren blir klar innan Svenska 

Fotbollförbundets dispens löper ut.  

Under år 2013/2014 tog därför fastighetsnämnden på uppdrag av 

idrottsnämnden fram handlingar för byggnation tillsammans med berörd 

totalentreprenör. Den framräknade kalkylen visade sig då för dyr. 

Entreprenaden lades därför ut på offentlig upphandling efter sommaren år 

2014. Inga anbud kom in. 

Det är nu inte möjligt att bli klar med läktaren till säsongstart år 2015. Om 

entreprenaden ska bli klar under fjärde kvartalet år 2015 för att möjliggöra spel 

år 2016, behöver byggnationen starta omgående. 

Ny läktare planeras att byggas längs Grimsta idrottsplats långsida. Den nya 

läktaren kommer att ha 2 000 sittplatser under tak och förses även med 970 

kvadratmeter servicelokaler såsom domarrum, omklädnings-rum, dopingrum 

och övriga funktioner enligt Svenska Fotbollförbundets manual. Tusen platser 

finns sedan tidigare på motsatt sida. Läktaren utförs som en limträkonstruktion 

av liknande slag som bland annat utförts på Kopparvallen i Åtvidaberg. 

Läktaranläggningen i Åtvidaberg har fått tjäna som referensobjekt i detta 

projekt. Den nya läktaren uppfyller de tillgänglighetskrav som finns för 

personer med funktionsnedsättning. Beräknad byggtid är cirka 11 till 12 

månader från erhållet beslut, dock med ett visst beroende av vädret under 

produktionstiden. 

Större delen av idrottsplatsens mark innanför staketet är prickad Y-mark 

enligt gällande plan. Det innebär att marken inte får bebyggas. Bygglov och 

dispens har emellertid sökts och beviljats enligt beslut i 

stadsbyggnadsnämnden den 24 april 2014. För byggnaden gäller tidsbegränsat 

bygglov som är giltigt i 15 år.  



  

Ursprungligt beslut om byggnation angav en totalkostnad motsvarande 47,0 

mnkr. Detaljprojekteringen visade emellertid på svåra markförhållanden. Detta 

beräknas fördyra entreprenaden med cirka 11,0 mnkr.  

Den självkostnadshyra som idrottsnämnden ska betala består av 

fastighetsnämndens kostnader för drift, underhåll, avskrivning och ränta. I 

driftkostnader ingår också kostnader för försäkring och gemensam 

administration. I det underhåll som ingår i hyreskostnaden ingår 

fastighetsnämndens kostnader för felavhjälpande och planerat yttre underhåll 

av byggnad.  

Hyreskostnaden för en 12-månadersperiod år 1 uppgår till 5,1 mnkr, varav 

kapitalkostnadsdelen utgör 96 procent och är beräknad med 15 års avskrivning 

och 2,0 procents internränta. Idrottsnämndens ökade kostnader för skötsel och 

inre underhåll beräknas uppgå till 2,4 mnkr per år. 

 

Fastighetsnämnden 

 

Fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 16 december 2014 

följande. 

 

1. Fastighetsnämnden godkänner kontorets förslag att bygga en ny läktare 

med tillhörande servicelokaler på Grimsta IP till en sammanlagd 

investeringsutgift om cirka 58,0 mnkr enligt redovisade förslag. 

Fastighetsnämnden kommer begära ombudgetering av kvarvarande 

budgetmedel från 2014 om 47 mnkr i samband med 

verksamhetsberättelsen 2014. Resterande 11 mnkr inryms i 

budgetramen för 2015.  

2. Fastighetsnämnden överlämnar ärendet till kommunfullmäktige för 

beslut. 

3. Fastighetsnämnden ger, efter kommunfullmäktigebeslut, kontoret i 

uppdrag att teckna ett reviderat självkostnadstillägg till nuvarande 

hyresavtal. 

 

Peter Jönsson m.fl. (M) deltog inte i beslutet. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Peter Jönsson m.fl. (M) och Johan Fälldin (C), 

bilaga 1. 

 

Fastighetskontorets och idrottförvaltningens gemensamma tjänsteutlåtande 

daterat den 15 december 2014 har i huvudsak följande lydelse. 



  

 

Bakgrund 

Brommapojkarna, med hemmaplan på Grimsta IP, har tillsammans med Svenska 

Fotbollförbundet länge efterfrågat en läktare som uppfyller Svenska Fotbollförbundets 

krav. Under 2013/2014 tog därför fastighetskontoret på uppdrag av 

idrottsförvaltningen fram handlingar för byggnation tillsammans med ramavtalad 

totalentreprenör. Den framräknade kalkylen visade sig då för dyr. Entreprenaden lades 

därför ut på offentlig upphandling efter sommaren 2014. Inga anbud kom in. 

Kravet om konkurrensutsättning anses därmed uppfyllt. Fastighetskontoret tog 

därför kontakt med annan entreprenör och frågade om kostnad för utförande av 

entreprenad. Entreprenören återkom med ett anbud på 54,0 mnkr för totalentreprenad. 

Större delen av idrottsplatsens mark innanför staketet är prickad Y-mark enligt 

gällande plan. Det innebär att marken inte får bebyggas. Bygglov och dispens har 

emellertid sökts och beviljats enligt beslut i stadsbyggnadsnämnden den 24 april 2014. 

För byggnaden gäller tidsbegränsat bygglov, giltigt i 15 år.  

 

Syfte 

Syftet med beslutet är att rusta upp idrottsplatsen på Grimsta så att anläggningen möter 

Svenska Fotbollförbundets krav på spel i Superettan respektive Allsvenskan. 

 

Åtgärder 

Ny läktare byggs längs Grimsta idrottsplats långsida. Den nya läktaren kommer att ha 

2 000 sittplatser under tak och förses även med 970 kvadratmeter servicelokaler såsom 

domarrum, omklädningsrum, dopingrum och övriga funktioner enligt Svenska 

Fotbollförbundets manual. Läktaren utförs som en limträkonstruktion av liknande slag 

som bland annat utförts på Kopparvallen i Åtvidaberg. Läktaranläggningen i 

Åtvidaberg har fått tjäna som referensobjekt i detta projekt. Den nya läktaren uppfyller 

de tillgänglighetskrav som finns för personer med funktionsnedsättning. 

 

Tidsplan 

Beräknad byggtid är cirka 11-12 månader från erhållet beslut, dock med ett visst 

beroende av vädret under produktionstiden.  

 

Organisation 

Fastighetskontoret svarar för projektledningen genom sin projektledare Per-Ola 

Ohlsson på uppdrag av idrottsförvaltningen. Idrottsförvaltningen medverkar under hela 

byggprocessen genom sin kontaktperson Sophie Dahlberg. Avstämning sker löpande 

och eventuella kostnadsavvikelser rapporteras i samband med tertialrapportering. En 

lägesrapport kommer att redovisas under våren 2015 för att stämma av utfallet av de 

besvärliga markförhållandena. 

  

Ekonomi 



  

Ursprungligt tjänsteutlåtande gällande byggnation angav en totalkostnad motsvarande 

47,0 mnkr. Detaljprojekteringen visade emellertid på svåra markförhållanden. Detta 

beräknas fördyra entreprenaden med cirka 11,0 mnkr. Då kostnaden redan nu är 

pressad kommer kvalitet kontinuerligt att vägas mot kostnad så att eftersträvad kvalitet 

uppnås, men inte mer. 

Projektets totalkostnad beräknas bli: 

 Totalentreprenad: 54,0 mnkr 

 Tidigare förbrukat i projektering: 3,1 mnkr 

 Byggherrekostnad: 1,0 mnkr (extern byggledning 0,5 mnkr, interna kostnader 

0,5 mnkr) 

Den självkostnadshyra som idrottsförvaltningen ska betala består av 

fastighetskontorets kostnader för drift, underhåll, avskrivning och ränta. I 

driftkostnader ingår också kostnader för försäkring och gemensam administration/OH. 

I det underhåll som ingår i hyreskostnaden ingår fastighetskontorets kostnader för 

felavhjälpande och planerat yttre underhåll av byggnad. Hyreskostnaden för en 12-må-

nadersperiod år 1 uppgår till 5,1 mnkr, varav kapitalkostnadsdelen utgör 96 procent 

och är beräknad med 15 års avskrivning och  

2,0 procents internränta. 

 

Ekonomiska konsekvenser för idrottsnämnden 

Utöver självkostnadshyran till fastighetsnämnden har idrottsnämnden tillkommande 

egna kostnader för drift och underhåll. Idrottsförvaltningens egna ökade kostnader för 

skötsel och inre underhåll som åvilar hyresgästen beräknas uppgå till 2,4 mnkr per år 

fördelat enligt nedan:  

- Skötsel inklusive städning, 1,0 mnkr  

- Uppvärmning, el och vatten, 0,7 mnkr  

- Underhåll och fastighetsdrift, 0,7 mnkr.  

Hänsyn har inte tagits till om föreningen själv kan svara för viss drift enligt det 

driftavtal som idrottsförvaltningen förväntas upprätta med BP. Kostnader för planen 

och övriga delar som inte ingår i den nya läktaren bedöms, exklusive indexjustering, 

bli densamma som idag. 

Eventuell intäktsökning är mer svårbedömd.  I av kommunfullmäktige beslutade 

taxor för 2015 ingår en mindre ökning jämfört med ersättning i tidigare avtal för 

matcher i allsvenskan respektive superettan. Det som i slutänden är mest avgörande för 

intäkterna enligt fastställda taxor är fortfarande vilken serie Brommapojkarnas IF 

spelar i. En förutsättning för att idrottsnämndens intäkter för planhyror ska jämfört 

med tidigare intäkter är att Brommapojkarnas IF spelar i allsvenskan. 

Eventuell kan ett hyresavtal avseende vissa utrymmen kunna tecknas med 

Brommapojkarnas IF, men inga garantier finns för detta.  

 

Samråd 



  

Samråd sker löpande mellan idrottsförvaltningen och fastighetskontoret under hela 

genomförandeprocessen. Alla nödvändiga förändringar i förhållande till vad som 

tidigare beslutats och vad som är av vikt för endera parten, ska samrådas mellan 

beställare och utförare innan nytt beslut fattas. Större ekonomiska avvikelser i pro-

jektet hanteras enligt stadens regler, vilket innebär att ett reviderat inriktnings- eller 

genomförandebeslut kan krävas om kostnadsavvikelsen överstiger 15 procent. I första 

hand ska sådana kostnadsavvikelser hanteras genom programändringar, se ovan. 

 

Miljökonsekvenser 

Entreprenaden följer de miljökrav som ställts i förfrågningsunderlaget, vilket innebär 

att genomförandet sker enligt fastighetsnämndens miljöplan. Inga tydliga 

miljökonsekvenser är kända. 

 

Risker 

Brommapojkarna riskerar att få flytta sina matcher till Tele2 Arena om inte läktaren 

blir klar innan Svenska Fotbollförbundets dispens löper ut. Det är inte möjligt att bli 

klar med läktaren till säsongstart 2015. Om entreprenaden ska bli klar under fjärde 

kvartalet 2015 måste den starta omgående. Hanterade risker anges under rubriken 

ekonomi. Inga övriga risker är kända. 

 

Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 16 december 2014 

följande. 

 

1. Idrottsnämnden godkänner en höjning av investeringsutgiften till 

sammanlagt 58,0 mnkr för byggnation av ny läktare på Grimsta IP med 

tillhörande servicelokaler som ersätter idrottsnämndens tidigare 

genomförandebeslut från mars 2014. Beslutet gäller enbart om tidigare 

beslutade 47,0 mnkr flyttas till 2015 års investeringsram och utökas 

med 11,0 mnkr. 

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsens ekonomiutskott för 

godkännande av hyreshöjningen om sammanlagt cirka 5,1 mnkr år 1 till 

följd av en höjning av investeringsutgiften. 

3. Idrottsnämnden godkänner, efter medgivande av kommunstyrelsens 

ekonomiutskott, ett utökat hyrestillägg om sammanlagt 5,1 mnkr år 1, 

till följd av en höjning av investeringsutgiften. 

 

Billy Östh m.fl. (M) och Fredric Ericsson (C) deltog inte i beslutet. 

 



  

Särskilt uttalande gjordes av Emilia Bjuggren m.fl. (S), tjänstgörande ersättare 

Axel Nekham (MP) samt ledamoten Mehdi Oguzsoy (V), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Billy Östh m.fl. (M) och Fredric Ericsson (C), 

bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Leif Kroon (KD), bilaga 1. 

 

Fastighetskontorets och idrottförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 15 

december 2014  har i huvudsak följande lydelse. 

 

Se ovan. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret.  

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 21 januari 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret konstaterar att upprustning och anpassning av Grimsta IP till 

Fotbollsförbundets krav återfinns i såväl fastighetsnämndens som idrottsnämndens 

flerårsplan för perioden 2015 till 2017. Projektet var dock planerat att startas 2014 till 

en bedömd utgift om 47,0 kr. Då projektet förskjutits i tid avser fastighetsnämnden att 

ansöka om ombudgetering av ej förbrukade medel (47 mnkr) till 2015 i samband med 

bokslut 2014. Stadsledningskontoret har inget att erinra kring detta. 

Av ärendet framgår att ursprungligt beslut om byggnation angav en totalkostnad 

motsvarande 47,0 mnkr. Detaljprojekteringen visade dock på svåra markförhållanden, 

vilket beräknas fördyra entreprenaden med cirka 11,0 mnkr. De tillkommande 11,0 

mnkr bedöms rymmas inom tilldelad budget 2015. 

Stadsledningskontoret konstaterar att beslut om tillkommande hyresnivå för 

idrottsnämnden hanteras i kommunstyrelsens ekonomiutskott.  

I befintlig detaljplan för tilltänkt mark för läktare, finns bestämmelser med 

innebörden att marken inte får bebyggas.  

Den begränsning som föreligger kan medföra att staden kan bli tvingade att riva 

läktarna redan efter femton år, det vill säga före den tekniska livslängden är uppnådd. I 

hyressättningen har fastighetsnämnden bestämt att avskrivningstiden ska ligga i linje 

med det begränsade bygglovet, vilket medför en högre hyra än om läktaren skulle ha 



  

varit byggd med ett permanent bygglov med längre avskrivningstid. Enligt underlaget 

så har fastighetsnämnden inte reserverat medel för en tillkommande rivningskostnad i 

slutet av kalkylperioden. 

Det kan konstateras att projektet har dragit ut på tiden och varit föremål för beslut i 

idrottsnämnden sedan 2006 och att dispensen från Fotbollsförbundet snart löper ut. För 

att uppfylla avsikten med projektet att anpassa Grimsta IF enligt Fotbollsförbundets 

krav är det därför angeläget att besluta om projektets genomförande snarast. 

Stadsledningskontoret anser att den utdragna beslutsprocessen och de fördyringar 

som projektet uppvisat under projektets planering visar att det finns behov av att vidta 

åtgärder för att förbättra styrningen av investeringsverksamheten inom 

fastighetsnämnden. Det har också funnits gott om tid inom såväl idrottsnämnden som 

fastighetsnämnden, då de första besluten togs redan 2006, att undersöka eventuella 

markrisker samt tid för att starta nödvändiga planprocesser innan genomförandebeslut 

fattats. 

Stadsledningskontoret förutsätter att befintlig läktare har erforderliga bygglov som 

borgar för att, tillsammans med tillkommande läktarkapacitet, Fotbollsförbundets krav 

kan uppfyllas under åtminstone kommande femtonårs-period.  

Stadsledningskontoret förutsätter vidare att de svåra markförhållandena är 

tillräckligt utredda och därmed inte heller kommer att innebära några ytterligare 

fördyringar av projektet. 

Utifrån detta föreslår stadsledningskontoret att kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige att fastighetsnämnden medges rätt att genomföra byggnation av 

en ny läktare med tillhörande servicelokaler på Grimsta IP till en sammanlagd 

investeringsutgift om 58 mnkr. Utgifterna får rymmas inom nämndens 

investeringsbudget 2015.  

  



 

Bilaga 1 

Reservationer m.m. 
 

Fastighetsnämnden 

 

Särskilt uttalande gjordes av Peter Jönsson m.fl. (M) och Johan Fälldin (C) 

enligt följande. 

 

När inriktningsbeslutet för läktarbygget på Grimsta IP behandlades i idrottsnämnden 

den 19 november 2013 så beslutade nämnder enligt följande: 

”investeringen ska inrymmas inom den givna projektbudgeten på 47 miljoner 

kronor som anslagits i Stockholms stads budget för 2014.” 

Vidare anförde nämnden: 

”projektbudgeten är fastställd till 47 miljoner kronor och får inte överträdas. 

Exakt hur detta kommer att påverka innehåll och kvalitet i anbudsförslagen är oklart, 

men en eventuell överskridning av projektbudgeten får inte belasta idrottsnämndens 

ordinarie investeringsram.”  

Syftet med att begränsa projektets budget till 47 miljoner kronor var att Alliansen 

inte ville tränga undan angelägna breddidrottsinvesteringar till förmån för en 

elitanläggning. Siffran 47 miljoner kronor var väl förankrat med berörda förvaltningar 

och bedömdes som fullt tillräcklig.   

Det är därför ytterst olyckligt att den nya majoriteten nu går fram med detta förslag 

till beslut som direkt går emot det beslut som idrottsnämnden tidigare beslutat om. 

Förutom att projektets investeringsram utökas så kan man i ärendet utläsa att någon 

extern finansiering inte är säkrad. Det innebär i praktiken att den oro som uttrycktes i 

samband med inriktningsbeslutet i november förra året riskerar att bli verklighet när 

11 miljoner måste fördelas om inom ram.  

Under normala förhållanden hade vi valt att yrka avslag på fastighetskontorets 

förslag till beslut men med respekt för den överenskommelse som finns i Stadshuset 

vid majoritetsskiften så avstår Moderaterna från att delta i beslutet. 

 

Idrottsnämnden 

 

Särskilt uttalande gjordes av Emilia Bjuggren m.fl. (S), tjänstgörande ersättare 

Axel Nekham (MP) samt ledamoten Mehdi Oguzsoy (V) enligt följande. 

 

Med uppemot 4 000 aktiva spelare är Brommapojkarna Europas största 

fotbollsförening. En fjärdedel av verksamheten är dam- och flickfotboll. Vi ska vara 

stolta över att föreningsverksamheten frodas i Stockholm och att många av 

Stockholmslagen befinner sig högt upp i seriesystemet. Det inspirerar dagens barn och 



 

unga och är en av anledningarna till att den nya majoriteten nu kommer att rusta upp 

Kanalplan och Stockholms stadion till damallsvensk standard. 

Dock ser den nya majoriteten att det finns problem i hur specialidrottsförbundens 

krav på elitarenor formuleras. Kraven som ställs av specialidrottsförbunden är ensidiga 

och innebär stora kostnader för kommunerna. Självklart ska anläggningarna hålla så 

pass bra kvalitet att de ger utövare och supportrar en bra upplevelse. Men arenakraven 

måste bli bättre anpassade till kommunernas och föreningarnas behov. Problemet med 

specialidrottsförbundens krav är att de styr pengar bort från investeringar i barn- och 

ungdomsverksamhet. Situationen är olycklig och kan skada allmänhetens tilltro till 

idrottsrörelsen. Arenakraven måste vara anpassade till den verklighet som 

kommunerna och andra arenaägare verkar i och bör utformas i dialog med 

kommunerna.  

 

Särskilt uttalande gjordes av Billy Östh m.fl. (M) samt Fredric Ericsson (C) 

enligt följande. 

 

När inriktningsbeslutet för läktarbygget på Grimsta IP behandlades i idrottsnämnden 

den 19 november 2013 så beslutade nämnder enligt följande: 

”investeringen ska inrymmas inom den givna projektbudgeten på 47 miljoner 

kronor som anslagits i Stockholms stads budget för 2014.” 

Vidare anförde nämnden: 

”projektbudgeten är fastställd till 47 miljoner kronor och får inte överträdas. 

Exakt hur detta kommer att påverka innehåll och kvalitet i anbudsförslagen är oklart, 

men en eventuell överskridning av projektbudgeten får inte belasta idrottsnämndens 

ordinarie investeringsram.”  

Syftet med att begränsa projektets budget till 47 miljoner kronor var att Alliansen 

inte ville tränga undan angelägna breddidrottsinvesteringar till förmån för en 

elitanläggning. Siffran 47 miljoner kronor var väl förankrad med berörda förvaltningar 

och bedömdes som fullt tillräcklig.  

Det är därför ytterst olyckligt att den nya majoriteten nu går fram med detta förslag 

till beslut som direkt går emot det beslut som idrottsnämnden tidigare beslutat om. 

Förutom att projektets investeringsram utökas så kan man i ärendet utläsa att någon 

extern finansiering inte är säkrad. Det innebär i praktiken att den oro som 

idrottsnämnden uttryckte i samband med inriktningsbeslutet i november förra året 

riskerar att bli verklighet när 11 miljoner måste fördelas om inom ram.  

Vi anser, precis som tidigare, att Svenska Fotbollförbundets (SvFF) nya 

arenamanual ställer orimligt stora krav på kommuner runt om i landet i fråga om 

investeringar. Förutom höga kostnader för kommunerna så innebär varje krona vi 

investerar i elitidrottens anläggningar en krona mindre till breddidrottsanläggningar. 

Det tycker vi är fel och det strider mot de fastslagna grunder som en enig idrottsnämnd 

beslutat i och med det idrottspolitiska programmet.  

Under normala förhållanden hade vi valt att yrka avslag på idrottsförvaltningens 



 

förslag till beslut men med respekt för den överenskommelse som finns i övergången 

mellan den nya majoriteten och Alliansen så avstår vi från att delta i beslutet. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Leif Kroon (KD) enligt följande. 

 

När inriktningsbeslutet för läktarbygget på Grimsta IP behandlades i idrottsnämnden 

den 19 november 2013 så beslutade nämnder enligt följande: 

”investeringen ska inrymmas inom den givna projektbudgeten på 47 miljoner 

kronor som anslagits i Stockholms stads budget för 2014.” 

Vidare anförde nämnden: 

”projektbudgeten är fastställd till 47 miljoner kronor och får inte överträdas. 

Exakt hur detta kommer att påverka innehåll och kvalitet i anbudsförslagen är oklart, 

men en eventuell överskridning av projektbudgeten får inte belasta idrottsnämndens 

ordinarie investeringsram.”  

Syftet med att begränsa projektets budget till 47 miljoner kronor var att Alliansen 

inte ville tränga undan angelägna breddidrottsinvesteringar till förmån för en 

elitanläggning. Siffran 47 miljoner kronor var väl förankrad med berörda förvaltningar 

och bedömdes som fullt tillräcklig.  

Det är därför ytterst olyckligt att den nya majoriteten nu går fram med detta förslag 

till beslut som direkt går emot det beslut som idrottsnämnden tidigare beslutat om. 

Förutom att projektets investeringsram utökas så kan man i ärendet utläsa att någon 

extern finansiering inte är säkrad. Det innebär i praktiken att den oro som 

idrottsnämnden uttryckte i samband med inriktningsbeslutet i november förra året 

riskerar att bli verklighet när 11 miljoner måste fördelas om inom ram.  

Vi anser, precis som tidigare, att Svenska Fotbollförbundets (SvFF) nya 

arenamanual ställer orimligt stora krav på kommuner runt om i landet i fråga om 

investeringar. Förutom höga kostnader för kommunerna så innebär varje krona vi 

investerar i elitidrottens anläggningar en krona mindre till breddidrottsanläggningar. 

Det tycker vi är fel och det strider mot de fastslagna grunder som en enig idrottsnämnd 

beslutat i och med det idrottspolitiska programmet.  

Under normala förhållanden hade vi valt att yrka avslag på idrottsförvaltningens 

förslag till beslut men med respekt för den överenskommelse som finns i övergången 

mellan den nya majoriteten och Alliansen så avstår vi från att delta i beslutet. 

 

 


